
ACTA NUMISMÀTICA 50 
Barcelona 2020

Salutació del president

Em plau molt adreçar-me als socis i voldria que les meves primeres paraules 
fossin d’agraïment cap aquesta Societat Catalana d’Estudis Numismàtics per 
recolzar i confiar la presidència en la meva persona, així com en la nova Junta 
que s’estrenà el 9 d’abril de 2019.

Des de la creació de la nostra Societat el 1979 (el 2019 va fer 40 anys), 
han estat dos els presidents que han conduit la institució al nivell i prestigi que 
gaudeix avui. Leandre Villaronga primer, i Miquel de Crusafont després (des de 
1996), han dirigit la Societat amb esforç, perseverança i integritat. I és precisa-
ment el relleu que m’heu confiat que també es basarà en aquests valors: esforç, 
perseverança i integritat.

Per aquesta confiança dipositada, em sento autoritzat a fer-me portaveu de 
la nostra societat i agrair en nom d’ella, ben vivament, la feina feta fins ara pel 
nostre president, Miquel de Crusafont. En voldria destacar la defensa constant 
de la nostra societat, la rellevància com a investigador i el reconegut treball 
acadèmic, així com la generositat en compartir el coneixement. La seva parti-
cipació en congressos, la seva vintena de llibres - tant els especialitzats com els 
de divulgació, que han servit per apropar la numismàtica al ciutadà -, els més de 
tres-cents articles publicats o la direcció de l’Acta Numismàtica (des de 1971) 
són només algunes de les moltes activitats que, com bé sabeu, han representat 
un prestigi i un model per a la nostra institució que li han estat reconegudes pel 
govern del país amb la concessió de la Creu de Sant Jordi l’any 2017. És unà-
nime el nostre clam en agrair al president Crusafont, a l’amic Miquel, tot el seu 
esforç i dedicació.

He de dir que, en assumir aquesta presidència, no em sento sol, sinó tot el 
contrari. La Junta té un equip potent i compromès. La vicepresidència del ma-
teix Miquel de Crusafont ens assegura el bagatge i el bon consell per continuar 
en el camí fet fins ara. La tresoreria en mans d’en Jaume Benages ens porta el 
control comptable en una època migrada de recursos econòmics per a una pro-
ducció editorial tan important com la que fem. El secretari, Xavier Sanahuja, 
que tanta bona feina ha dut a terme des de fa anys, ens dona la confiança en la 

AAFF_007_008_INTRO_Casanova_Salutació_V01.indd   7 16/3/20   19:12



8 ROSSEND CASANOVA

coordinació de l’entitat. I, com a Junta de Govern plural, on hi caben totes les 
opinions i on debatem els assumptes de la societat -que després traslladem als 
socis-, són d’extrema vàlua els coneixements dels vocals, tots ells experts en 
els diferents camps de la ciència numismàtica i que són, per aquest ordre de nú-
mero: Anna Maria Balaguer, Xavier Jorba, Jaume Boada, Joan Antoni Sendra, 
Manuel García Garrido, Vicent Josep Fortea i també Montserrat Berdun, a qui 
donem la benvinguda a la Junta.

Com sabeu, el treball de la Junta suposa molt de temps personal, una dedica-
ció no remunerada i també puntes de feina quan ens apropem a la nostra trobada 
anual amb el lliurament de les respectives publicacions. És per això que vull 
expressar per endavant a tot ells, a tot l’equip de la nova Junta, el meu agraïment 
per tota la feina que vindrà, pel seu recolzament i pel seu entusiasme.

Amigues sòcies, amics socis, tots nosaltres fem possible la nostra societat. 
Per això, us esperono a seguir treballant per ella, aportant el vostre coneixement 
a les publicacions monogràfiques, redactant els vostres articles per a l’Acta Nu-
mismàtica - de la qual el 2020 celebrem el cinquantè aniversari -, i també aju-
dant-nos a explicar als altres la nostra feina, així com seguir creixent amb nous 
socis. Hem de continuar transmetent el valor de la Numismàtica a tothom, en 
especial als joves, futur d’aquesta disciplina. Igualment, hem de continuar sent 
l’estímul per a promoure nous estudis sobre la moneda, la medalla o la paramo-
netària, i establir, sempre que calgui, noves orientacions i els nous criteris que 
siguin necessaris a partir de les recerques.

Us convido a tots a seguir treballant per mantenir el prestigi de la nostra 
societat i les seves publicacions científiques. En definitiva, treballar per la noble 
ciència numismàtica.

Rossend Casanova
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